
0u0 \/ÀrKrNBun§

UIïNODIGI NG LEDENVERGADERING

Geacht lid,

Het bestuur van de Vereniging Oud-Valkenburg nodigt u uit voor de algemene
ledenvergadering op

Donderdag 11 april 2024

De vergadering vindt plaats in de kerkzaal van de Ned. Herv. Kerk en begint om 20.00
uur. Vanaf 19.45 uur bent u van hade welkom en staan de koffie en thee voor u klaar"
De op deze agenda betrekking hebbende stukken zijn te vinden op onze website
[{plgudyel8enhugzb_nI en zullen tijdens de vergadering worden uitgereikt.

De agenda voor deze avond is als volgt:

1. Opening door de voorzitter
2. notulen vorige ledenvergadering 2A april 2423
3. jaarverslag 2023
4. rekening 2023
5. kascontrole
6. benoeming kascontrolecommissie
7. begroting 2024
8. bestuursverkiezing

Aftredend en herkiesbaar is Corrie van Kralingen.
Afrredend en niet herkiesbaar zijn Nelly Smits en Leendert van der Ent.
Tegenkandidaten zijn van harte welkom en kunnen worden ingediend tot 4 april
2024 bï1de secretaris, ondersteund door minimaal tien leden.

9. jeugdleden invoeren
10. rondvraag
11. sluiting officieel gedeelte

Pauze

Na de pauze zalworden vertoond de documentaire:

'Het verdwenen vliegveld - Sporen uit de Tweede Wereldoorlog' .

Namens het bestuur
Jaap Dubbeldam
secretaris

Secr.: J. Dubbeldam, Schelphoek 12,2235 EW Valkenburg,l: O71-4A75882; e: jdubbeldam@p3orion.nl
Oud-Valkenburg is een Algemeen Nut Beogende lnstelling (ANBI) bij beschikking d.d. 21 juni2010
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Verslag van de algemene ledenvergadering van de Vereniging Oud-Valkenhurg
gehouden op donderdag 20 april 2023 in de Theaterzaal van het Dorpshuis

Aanwezige bestuursleden: Nelly Smits (voorzitter), Henk lmthorn, Corrie van Kralingen,
Gerrit Russchenberg (penningmeester), Leendert van der Ent en Henk lmthorn (verslag).
Afwezig: Jaap Dubheldam (secretaris) en Herman Dijkhuizen

Aanwezig: 22 leden

1. Opening
De voorzitter opent om acht uur de vergadering en verwelkomt alle aanwezigen.
De voorzitter geeft een opsomming van de activiteiten die op dat moment spelen. Nu we
Werelderfgoed beheren is het noodzakelijk deze zoveel mogelijk te presenteren aan de
gemeenschap. De komende tijd wordt op straat zichtbaar wat dit inhoud.
De voorzitter haalt punt g van de agenda naar voren en stelt de leden voor om Klaas van
der Broek, Daan de Roode en Gijs Schoneveld erelid te maken van de vereniging. Klaas
was bestuurslid van het eerste uur en jaren lang de webbeheerder, Daan was de
duizendpoot van de vereniging en heeft mede vorm gegeven aan de inrichting en
uitstraling van het museum. Gijs, evenals Daan jarenlang bestuurslid, was het financiële
brein in die tijd. De leden gaan unaniem met dit voorstel akkoord.
Vervolgens wordt ons jongste lid van de vereniging, Peter Jongeneel in het zonnetje gezet.
We hopen dat hij met zijn enthousiasme de Valkenburgse jeugd kan interesseren voor de
rijke plaatselijke geschiedenis van ons dorp.
De secretaris is verhinderd maar zijn plaats wordt ingenomen door Henk lmthorn.

2. Notulen vorige ledenvergadering gehouden op 28 april2022.
De notulen van de ledenvergadering zijn vooraf per mail verstuurd aan de leden en
gepubliceerd op de website en zijn in de zaal aan de aanwezige leden uitgereikt.
Cor Kromhout vraagt of er vorderingen gemaakt zijn met het oude graf naast de kerk"
Henk lmthorn erkent dat er weinig schot zit in het plaatsen van een gezamenlijke steen.
De vereniging is aanzet, waarna de gemeente aan de slag gaat. De zaak krijgt prioriteit.
De heer de Mooij meldt dat er een lijst bestaat van de personen die in het verleden op
deze begraafplaats begraven zijn. Deze lijst is te vinden op een website.
De aanwezige leden hebben verder geen vragen, waarna de notulen worden goedgekeurd
en vastgesteld.

3. Jaarverslag
Het jaarverslag over het jaar 2422 is vooraf gepubliceerd op de website en heeft ook in de
recente Nieuwsbrief gestaan. De aanwezige leden hebben geen vragen of opmerkingen
over het jaarverslag.
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4. Jaarstukken 2022
De penningmeester geeft een korte toelichting op de exploitatierekening en de balans van
2A22. Ook de financiële stukken zijn per mail verstuurd en waren te bekijken op de
website. De stukken en uitleg geven geen reden tot vragen. De pennlngmeester behandelt
ook gelijk maar de begroting. Ook deze wordt zonder vragen goed gekeurd.
Welwerd duidelijk dat de komende tijd financiële inspanningen nodig zijn orn de toekomst
plannen van de vereniging, voornamelijk gericht op uitbreiding van ruimte, te
venarezenlijken. Om wat meer financiële ruimte te creëren stelt de penningmeester aan de
leden voor om de contributie te verhogen van 6 naar 10 euro. De leden gaan na de uitleg
van de penningmeester met dit voorstel akkoord. De verhoging geldt ook het lopende jaar
2423.
Er zijn verder geen vragen.

5. De kascontrole
Kascommissielid de heer Chalik was verhinder. De kascontrole werd daarom naast Linda
Smit v.d Berg mede door eerste reserve Cor Kromhout verricht. Zij hebben begin aprilde
boeken bij de penningmeester gecontroleerd. De heer Kromhout deelt namens de
controlecommissie mee, dat de kas en de stukken in orde zijn bevonden en stelt voor om
aan de penningmeester daarvoor decharge te verlenen. Dit voorstel wordt door de
aanwezige leden bevestigd.

6. Benoeming kascontrolecommissie
Linda Smit v.d. Berg treedt nu terug en haar plaats wordt ingenomen door het reserve lid,
Cor Kromhout. Omdat niemand zich meldt als reserve neemt Linda §mit-van den Berg
deze plaats in.

7. Begroting2023
Zie onder punt 4.

L Bestuursverkiezing
Voorafgaand aan de vergadering zijn er bij de secretaris geen andere kandidaat
bestuursleden aangemeld. Dit betekent dat de heren Henk lmthorn (14" termijn) en Jaap
Dubbeldam (5" termijn) zijn herkozen.

9. Voorstel benoeming ereleden.
Behandeld onder punt 1.

10. Rondvraag
Cor vraagt zich ook af of de vereniging zich nog bemoeit met de plaats van de paarden
langs de Tjalmaweg. Henk lmthorn antwoordt dat vorige week de wethouder en de
kunstenaar op zoek zijn gegaan naar een geschikte plek. Namens Valkenburg was
raadslid Kimberly v.d. Nagel aanwezig. De vereniging was door haar om advies gevraagd.
Geadviseerd is om naast zichtbaarheid ook het aspect voelbaar er bij te betrekken. Menig
Valkenburg ging op de foto met deze beelden. Concreet is voorgesteld in de groenstrook
langs het nieuwe voetpad bv, ter hoogte van het Zwammerveld.

11. Sluitíng
Omstreeks 20.25 uur sluit de voorzitter het eerste deel van de vergadering, waarna een
koffiepauze volgt.
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Na de pauze houdt de heer Mark Ruis van het Historisch Genoobchap Het Rijndorp
een presentatie over dit nieuwe genootschap en de geschiedenis van Katwijk aan de Rijn.
Mark is een boeiend en enthousiaste verteller en het blíjkt dat ook Katwijk binnen een rijke
historie heeft. Het was een mooi overzicht met de nodige aanknopingspunten met de
geschiedenis van Valkenburg, zoals bv. de Commandeurslaan in Katwijk en de (lange)
Commandeursstraat in Valkenburg.
Gerrit Russchenberg vertelt over het verzet in Valkenburg tijdens de tweede Wereld
Oorlog en geefi een korte toelichting op de nieuwe expositie over de verzetsheld
Marinus Poet.

Om 22.00 uur sluit Nelly Smits, de voozitter, de vergadering en bedankt zij de leden voor
hun aanwezigheid.

Namens Jaap Dubbeldam secretarís
Henk lmthorn
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JAARVERSLAG 2023

Het was deze keer niet makkelijk om een hoogtepunt van het verenigingsjaar 2023 te
vinden. Maar de officiële lancering van het Dorpsarchief van Valkenburg door de

dorpsomroeper bij de opening van de Mart op woensdag 1"3 september was zeker een mooi
moment.

Elke vereniging doet er goed aan om voor verjonging te zorgen. Dit jaar werd het jongste lid
tijdens de ALV in het zonnetje gezet maar ook zijn de eerste stappen gezet om te komen tot
een Lesbrief gericht op de jeugd en tot de introductie van jeugdleden.

Activiteiten
De vereniging was op 9 januari weer vertegenwoordigd op de nieuwjaarsreceptie van de
gemeente Katwijk.
Op 17 januari is de vereniging een crowd funding actie begonnen met als doel om geld in te
zamelen voor de restauratie van het door 4Rl geschonken glas in lood raam van de kerk. De

opbrengst hiervan was ruim negenhonderd euro.
Een aantal bestuursleden had op 8 februari een gesprek met de wethouders Knape en Spek

over de toekomst van het Torenrnuseum, mede Ín verband met de komst van het provinciaal

depot naar Katwijk.
Peter Korbee, de oprichter van het Bezoekerscentrum op het voormalige vliegveld, overleed
op 23 februari. Drie bestuursleden waren op 3 maart aanwezig bij de afscheidsdienst.
Op 7 maart werd een tweede maquette geplaatst bij de ingang van het Torenmuseum.
De vereniging was ook vertegenwoordigd bij de ondertekening van een intentieverklaring
over het Provinciaal depot op 9 maart.
Een verslaggever van het Algemeen Dagblad bezocht op 13 maart de Erebegraafplaats in

verband met het schrijven van een artikel, dat op L8 maart in de krant werd geplaatst.

Op 1"5 maart was er een een nieuwe folder over het ïorenmuseum, die eind maart regionaal
verspreid werd.
De kubus bij het pontje werd op 13 april eindelijk op de juiste (oog) hoogte geplaatst.

De ALV werd op 25 april door 25 leden bezocht. Tijdens deze bijeenkomst stelde een lid voor
om de contributie te verhogen naar € 10,00. De aanwezige leden gingen akkoord met deze

vooraf niet aangekondigde verhoging. De leden besloten ook om drie oud bestuursleden tot
erelid van de vereniging te benoemen. Na het huishoudelijke gedeelte volgde een boeiende
lezing over Oud Katwijk Binnen door de heer Mark Ruis van het Historisch Genootschap Het

Rijndorp. Aansluitend vertelde Gerrit Russchenberg over het verzet in Valkenburg tijdens de

Tweede Wereld Oorlog en over de nieuwe expositie in het Dorpshuis over de verzetsheld
Marinus Post.



Zes vertegenwoordigers van het Erfgoedhuis Zuid Holland bezochten het museum op 2 juni.

De gemeenteraadsfractie van DURF kwam op 13 juni op bezoek.

Het Torenmuseum naam deel aan de Open tuinendag en de Nationale Archeologiedag op 17
juni; het was een zeer warme dag waardoor er slechts vijf bezoekers te noteren waren.
Ook tijdens de Open Monumentendag op 9 september was het erg warm, maar desondanks
waren er L3L bezoekers in het museum. Voor de tweede keer werd deze dag georganiseerd

in samenwerking met de Hervormde kerk.
De officiële lancering van het Dorpsarchief van Valkenburg door de 'dorpsomroepen'vond
plaats op L4 september, tijdens de opening van de Mart. Er waren die dag 77 bezoekers in
het ïorenmuseum.
Op 29 september bezoekt gedeputeerde Meindert Stolk het Torenmuseum tezamen met l-5

anderen, waaronder wethouder Jaco Knape

Vanaf 4 oktober was in het Dorpshuis een expositie over de architect Jesse te bekijken.
Een eerste Dorpsgesprek over het Dorpsarchiefvond plaats in een zaal van de kerk ap72
november.
Op 1. november was de vereniging vertegenwoordigd bij de landelijke Lirnesdag in Utrecht.
Het bestuur was ook vertegenwoordigd op 1L november in het Dorpshuis bij de presentatie
van de documentaire 'Het verdwenen vliegveld - Sporen uit de Tweede Wereldoorlog', aan

de totstandkoming waarvan de vereniging haar medewerking had verleend.
De jaarlijkse bijeenkomst voor leden en niet leden vond plaats in het Dorpshuis op 23

november. Nadat de voorzitter de aanwezigen welkom had geheten was het de beurt aan de
oud-voorzitter Jan Bakker om aan de hand van foto's het leven en het werk van de architect
Jesse te beschrljven. Het was een boeiende voordracht van een uur over een bijzondere
man, die in Valkenburg en omstreken de nodige fraaie gebouwen heeft neergezet. Aanwezig
waren 35 belangstellenden die na een korte pauze konden luisteren naar een uitleg van een

andere oud-voorzitter, Hans van der Does, die vertelde over de mogelijkheden die het
n ieuwe Dorpsarchief biedt.
Ap 24 december werd bij het Torenmuseum de jaarlijkse Lichtjesavond georganiseerd,

samen met de Oranjevereniging en Arjan de Hertog uit Katwijk.
ln de maanden maart, april, september en december werden Nieuwsbrieven onder de leden
verspreid.

Torenmuseum aan de Limes

Het museum was de meeste zaterdagen en zondagen geopend van L3.00 tot L6.00 uur.
Buiten deze openingstijden is het museum een aantal keren bezocht door groepen.

Een Probus groep van 20 man bezocht het museum op 22 februari. Een delegatie van de
oudheidsvereniging uit Hazerswoude bezocht het museum op L april. Een gezelschap van L5

buitenlandse archeologen bezocht het museum op 7 april. Zes vertegenwoordigers van het
Erfgoedhuis Zuid Holland bezochten het museum op 2 juni en op 30 juni waren 12 leden van
de historische vereniging uit Woubrugge op bezoek.

Op 18 september bezochten een aantal leden van de Historische Vereniging Zandvoort het
museum voor ëen uitleg over het Dorpsarchief, op 27 oktober gevolgd door L1 leden van de
historische vereniging uit Koudekerk aan den Rijn.

Daarnaast bezoeken ook scholen regelmatig het museum:
- 8 en L5 maart: l20leerlingen van basisschool "de Wegwijzer" uit Rijnsburg komen

met het eeuwenoude pontje op bezeek bij het Torenmuseum.



- 10 mei: leerlingen van de Valkenburgse basisscholen leggen bloemen op de
Erebegraafplaats;

- 1 en 2 juni: 180 scholieren die deelnamen aan de Kunstroute door Katwijk, Rijnsburg
en Valkenburg;

- 7 juni: 30 leerlingen van het Rijnlands Lyceum uit Oegstgeest;
- 9 en 10 november: 46 leerlingen van de Dubbelburg;
- L4 november: T5leerlingen van de Burcht.

ln totaal bezochten dit jaar L102 bezoekers het Torenmuseum. Dit was veertig procent meer
dan in het vorige jaar.

ln het gastenboek van het museum zijn ook dit jaar weer veel leuke reacties te lezen.

ln maart werd een QR code ingevoerd waardoor het mogelijk werd om ook digitaal de
entree te betalen.
Het museum was gratis te bezoeken op de woensdag van de mart en tijdens de open
monumentendag op zaterdag L4 september.
Aan de permanente exposities zijn dit jaar geen grote wijzigingen aangebracht. Wel zijn er
plannen ontwikkeld om de nieuwe ontdekkingen op het voormalige vliegveld in de expositie
te verwerken.
Ook is dit jaar weer gewerkt aan de plannen voor het uitbreiden van het Torenmuseum en

het zichtbaar maken van het Romeinse verleden buiten het museum.

Bestuur en vriiwillisers
Het bestuur bestond het hele jaar 2023 uit zeven personen: Nelly Smits, Henk lmthorn,
Gerrit Russchenberg Corrie van Kralingen, Herman Dijkhuizen, Leender van der Ent en Jaap

Dubbeldarn. Het bestuur heeft in 2023 acht keer vergaderd.
Een aantal bestuursleden had problemen met hun gezondheid. Dat was vooralvoor de
betrokkenen spannend en het had ook invloed op de activiteiten van de vereniging.
De penningmeester, Gerrit Russchenberg, ontving op 26 april een Koninkl'rjke onderschei-
ding. Dit werd op 28 aprilgevierd met een samenziin in de toren.
De twee volgens het rooster aftredende leden Henk lmthorn en Jaap Dubbeldam werden
tijdens de Algemene Ledenvergadering weer herkozen.
Samen met twintig vrijwilligers vormt het bestuur de werkgroepen, die elk een onderdeel
van het verenigingswerk verzorgen. De VOV kon dit jaar weer vier nieuwe vrijwilligers
verwelkomen. Helaas overleden op 6 oktober onze gewaardeerde oud vr'ljwilliger Nel Bos en

op í.0 december het erelid en oud bestuurslid Gijs Schoneveld.
|'nZA23 waren er acht werkgroepen:
Beheer torenfiechnische Dienst, Collectiebeheer, Communicatie, Educatie, Exposities,
Historisch onderzoek, Vrijwilligers en Visualisering romeins verleden.
De werkgroep Collectiebeheer is het hele jaar door bezig geweest met het inventariseren en

digitaliseren van de collectie van de vereniging. Ook is begonnen met het aanvullen van het
Dorpsarchief en het digitaliseren van de aanwezige films en geluidsbanden.

De werkgroep Educatie heeft de diverse rondleidingen voor scholen georganiseerd en heeft
ook weer gezorgd voor het plaatsen van de informatiebordjes bij de graven op de
Erebegraafplaats. Elk jaar wordt het boekje over Valkenburg in de ïweede Wereld Oorlog
uitgereikt aan scholieren. De voorraad raakte op zodat een bijbestelling is geplaatst,

waarvoor een bijdrage werd verkregen van de Wijkraad.
Door de werkgroep Communicatie zijn de vier Nieuwsbrieven en een aantal artikelen
geproduceerd.



De werkgroep Exposities heeft onder meer een aantal exposities in Het Dorpshuis verzorgd
en was nog bezig met de afronding van de vernieuwde exposities in het museum.
Bij Historisch onderzoek lag de nadruk op de samenstelling van een boekje over de kwekers
in Valkenburg.
De werkgroep Visualisering romeins verleden heeft diverse replica's en een maquette laten
vervaardigen. De aflevering en de plaatsing van deze objecten liep echter vertraging op.
Ook is begonnen met het opstellen van een totaalplan voor de uitbreiding van het museum.
De website is het hele jaar in de lucht geweest en wordt zeer regelmatig bezocht. Het
regelmatig bijhouden van de website is een probleem. Dat laatste geldt niet voor het dit jaar
geïntrod uceerd e Dorpsarch ief.
Op 3l december 2023 konden we weer een lichte stijging van het ledenaantal noteren. De

vereniging heeft nu 276leden.

Huisvesting van de vereniging
De huisvesting van de vereniging onderging geen noemenswaardige verandering.
Het baarhuisje aan de Ringweg was in gebruik als opslagruimte. Voor materiaaldat een
droge omgevíng nodig heeft, is er dit jaar extra bergruimte gevonden op de zolder van de

Hervormde kerk.
Het Torenmuseum in de kerktoren aan het Castellumplein was het hele jaar in gebruik als
vergader-, opslag- en expositieruimte. Het doorslaande vocht vanaf de trans is nog steeds
niet verholpen en dit jaar was er ook sprake van een erg warme zesde etage, veroorzaakt
door een kapotte airco. Zorgwekkend waren ook de hoge energiekosten. De oplossing van

deze problemen loopt via de gemeente en gaat erg langzaam. Vanwege de aanwijzing door
UNESCO heet het museum voortaan Torenmuseum aan de Limes.

Maart 2O24

Jaap Dubbeldam
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Exploitatie rekenin g 31-t2-7023

Projecten

Overige kosten

Resultaat

Vereniging Oud Valkenburg

€ 12.794,04

€L2"794,96

€ 4.755,00

€ 3.500,00

€ 7_250 00

Boek kwekers
Boek 1940 1945 3e druk

Wordt in 2024 verwacht
PM
Gereed

€ 2.581,00

€ 125,00

€ 227,72

€ 478,98
€ 8s,00

Toren inventaris, keuken etc.

€ 1.500,00
€ 1.000,00
€ 2.000,00

icm Romeinen 2 PZH sub.


